
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalget 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har d. 13. maj 2016 stillet følgende spørgs-

mål nr. 588 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

Spørgsmål nr. 588: 

Ministeren bedes redegøre for udviklingen af bevillinger af kugle- eller kædedyner til 

unge under 25 år, opgjort pr. måned de sidste fem år. 

Svar: 

Det lægges til grund, at der spørges til antallet af bevillinger efter servicelovens 
hjælpemiddelbestemmelser.  
 
Der indsamles i dag ikke nationale oplysninger om antallet af bevilgede kugle- 
eller kædedyner, hvorfor udviklingen af de samlede bevillinger ikke kan opgøres. 
Det indgår i Social- og Indenrigsministeriets datastrategi på socialområdet, at det 
skal vurderes, om data med fordel kan indsamles centralt i det omfang, kommu-
nerne eller andre institutioner allerede registrerer relevante data om f.eks. børn 
med funktionsnedsættelse eller hjælpemidler til personer med funktionsnedsæt-
telse. 
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